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Protokół  
z XXXIX Sesji Rady Gminy  

odbytej w dniu 22 grudnia 2009r.  
 

 
Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Lesińska. 
Przewodnicząca przed otwarciem obrad sesji głos oddała Pani Małgorzacie Panczyszyn  w 
celu przekazania informacji zgromadzonym sołtysom na temat szkolenia dla rolników, które 
odbędzie się w 2010 roku.  Pani Panczyszyn poinformowała, że szkolenie jest bezpłatne i 
obejmuje tematy z zakresu księgowości i rachunkowości. Sołtysi otrzymali materiały 
szkoleniowe do rozdania mieszkańcom. Obrady Przewodnicząca rozpoczęła o godzinie 15.45. 
W Sesji udział wzięli następujący Radni: 
 
 

Pan Marek Borowczyk 
Pan  Tomasz Buczma 
Pan Rafał Drzewiecki 
Pani Krystyna Kotecka   
Pan Tadeusz Lammel 
Pani  Ewa Lesińska  
Pan Henryk Lesińska 
Pan Tomasz Maćkowiak 
Pan Daniel Matela 
Pani Halina Michalak-Szczepaniak 
Pan Jan Rajchelt 
Pan  Andrzej Ratajczak 
Pani Elżbieta Sznajder 
Pan Krzysztof Świątczak 

 
 
Sołtysi: 
 Pani Jolanta Fludra 
 Pan Andrzej Frąckowiak 
 Pani Bożena Karolczak 
 Pan Czesław Książkiewicz 
 Pan Stanisław Lesiński 
 Pan Eugeniusz Nowicki 
 Pan Ferdynand Nowicki  
 Pan Rafał Ochowiak 
 Pan Grzegorz Socha 
 Pan Mieczysław Tomkowiak 
 
 
oraz: 
 
Wójt Gminy - Bogdan Kemnitz 
Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy - Genowefa Przepióra 
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Skarbnik Gminy  - Mirosława Nowak 
Podinspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa- Monika Nowicka 
Podinspektor ds. obsługi rady i promocji gminy -Małgorzata Smytry 
 
oraz zaproszeni Goście.  
 
 
Porządek posiedzenia sesji: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie  protokołu  z  obrad  z  poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał  podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Sprawozdanie z realizacji gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych za 2009r. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych na 2010 r. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia Programu współpracy Gminy Kleszczewo z 

organizacjami pozarządowymi  oraz  innymi podmiotami w 2010r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie określenia zasad finansowania 

sołectw na terenie Gminy Kleszczewo. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie  planu pracy  Rady Gminy na I półrocze 2010r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji z budżetu gminy Kleszczewo dla przedszkoli niepublicznych oraz przedszkoli i 
szkół publicznych prowadzonych przez inny niż jednostka samorządu terytorialnego 
organ. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały budżetowej na 2009r. 
12.Podjęcie uchwały w sprawie  wydatków budżetu gminy, które nie wygasają z upływem 

2009r. 
13.Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
14.Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
15.Odpowiedzi na interpelacje. 
16.Zapytania i wolne wnioski. 
17.Zakończenie. 
 
Ad. 2 
Radni nie złożyli interpelacji 
 
Ad.3 
Radni nie wnieśli uwag do protokołu z poprzedniej sesji. Pani Przewodnicząca zarządziła 
głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy.  
Głosowało: 14 radnych. 
Za: 13 
Przeciw: 1 
Wstrzymało się: 0 
 
Ad.4 
Pani Sekretarz przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXXVIII 
Sesji Rady  Gminy ( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).  
W dalszej kolejności Pani Monika Nowicka została poproszona przez Panią Przewodniczącą 
o udzielenie odpowiedzi na wątpliwości i pytania Radnych przedłożone na posiedzeniu 

 



 3

wspólnym komisji w sprawie Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku dla Gminy 
Kleszczewo. W kolejności wyjaśniła,  że :  
- posiadacze oczyszczalni przydomowych są zobowiązani do podłączenia się do planowanej 
kanalizacji Pani Nowicka odpowiedziała, że obecnie na terenie gminy zgłoszonych jest 13 
oczyszczalni przydomowych i właściciele nie mają obowiązku podłączenia się do sieci 
kanalizacyjnej. 
- usytuowanie  pojemników i kontenerów na odpady stałe, określa  Rozporządzenie Ministra 
Infrastruktury w sprawie warunków technicznych jakim powinny odpowiadać budynki i ich 
usytuowanie. Odległość pojemników i kontenerów na odpady stałe powinna wynosić co 
najmniej 10 m od okien i drzwi budynków z pomieszczeniami na pobyt ludzi oraz co najmniej 
3m od granicy z sąsiednią działką. Zachowanie odległości od granicy działki nie jest 
wymagane, jeżeli osłony lub pomieszczenia stykają się z podobnymi urządzeniami na działce 
sąsiedniej. Przy zabudowie wielorodzinnej kontenery nie mogą być oddalone dalej niż 80 m 
od najdalszego wejścia do obsługiwanego budynku mieszkalnego wielorodzinnego.  
- w kwestii zwierząt bezdomnych i bezpańskich Pani Nowicka zaproponowała, aby pozostać 
przy zapisie „zwierzęta bezdomne”, ponieważ taki zapis znajduje się w ustawie o ochronie 
zwierząt. 
W artykule 29, który dotyczy obowiązków osób utrzymujących zwierzęta domowe, mających 
na celu ochronę przed zagrożeniami lub uciążliwościami dla ludzi Pani Nowicka powiedziała 
że na komisji zasugerowano aby w ust. 6 dopisać informację: „osoby będące właścicielami 
lub opiekunami psów, uznawanych za rasę agresywną muszą uzyskać zezwolenie na 
utrzymywanie tych psów”. W artykule tym proponuje się jeszcze jeden, wcześniej pominięty 
zapis. Pani Nowicka powiedziała, że określono dokładnie w jaki sposób będzie dokonywany 
rejestr tych psów i ile czasu na jego sporządzenie mają nowi właściciele, natomiast w 
przypadku obecnych właścicieli proponuje się aby w rejestrze zostały ujęte wszystkie psy w 
ciągu 6 miesięcy od wejścia w życie regulaminu porządkowego gminy Kleszczewo. Pani 
Nowicka powiedziała, że na posiedzeniu wspólnym komisji zostały zaproponowane dwa 
zapisy. Zapis zobowiązujący właścicieli psów do zabierania na spacer akcesoriów, które 
umożliwią sprzątanie po psie. Zapis taki nie może mieć zastosowania, ponieważ przekracza  
zapisy  ustawowe . Podobnie dodanie zapisu dotyczącego sankcji karnych również nie może 
mieć zastosowania. 
Pani Przewodnicząca podziękowała Pani Nowickiej i  poprosiła  radnych  o  ustosunkowanie   
się   do  przedstawionego  materiału.  
Radna Sznajder poprosiła o ostateczne stanowiskowo w sprawie  dotyczącej pojemników na 
odpady dla osób samotnych. Pani Nowicka odpowiedziała, że dla nieruchomości 
zamieszkanych przez osoby samotnie gospodarujące dopuszcza się możliwość stosowania 
pojemników 80l na każdą nieruchomość pod warunkiem, że osoby te wystąpią z pisemnym 
wnioskiem do Urzędu Gminy w Kleszczewie. 
Pani Sznajder zapytała, czy jest możliwość doprecyzowania zapisu dotyczącego sprzątania po 
psach. Pani Nowicka odparła, że są dwa punkty, mówiące że właściciele zwierząt są 
zobowiązani do usunięcia spowodowanych przez nie zanieczyszczeń w miejscach służących 
do użytku publicznego, dotyczy to również klatek schodowych, korytarzy, które są określone 
w regulaminie. 
Pani Przewodnicząca powiedziała, aby poprzez głosowanie podjąć decyzję, czy radni 
wyrażają zgodę na przesłanie materiałów do zaopiniowania - przez Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego - w treści, która była referowana na komisjach wraz  z  
korektą zaprezentowaną na sesji.  
Głosowało: 14 radnych 
Za: 14 
Przeciw: 0  
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Wstrzymało się: 0 
Propozycje zmian w regulaminie zostały przyjęte przez radnych. 
 
Ad.5 
Sprawozdanie z realizacji gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych z 2009 rok przedstawiła pani Mirosława Radzimska - kierownik OPS. 
(sprawozdanie w załączeniu). 
                                                
Ad. 6 
Następnie Pani Radzimska przedstawiła projekt Uchwały nr XXXIX/264/2009 w sprawie 
przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 
2010 roku. Temat był szczegółowo przedstawiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 
Salę opuścił Radny Buczma. 
Pani Radzimska dodała, że program ten jest kontynuacją realizowanych w gminie zadań. W 
Programie został zmieniony tylko główny zapis mówiący, że dbamy i zapewniamy należytą 
jakość życia w środowisku rodzinnym, lokalnym oraz zawodowym.  
Ponieważ radni nie mieli uwag, Przewodnicząca zarządziła głosowanie.  
Głosowało: 13 radnych 
Za: 13 
Przeciw: 0 
Wstrzymało się: 0 
Uchwała nr XXXIX/264/2009 została podjęta ( w załączeniu) 
 
Ad. 7 
Pani Sekretarz omówiła projekt Uchwały nr XXXIX/265/2009 w sprawie przyjęcia Programu 
współpracy Gminy Kleszczewo z organizacjami pozarządowymi, oraz innymi podmiotami w 
2010 roku. Temat był szczegółowo przedstawiony na posiedzeniu wspólnym komisji. Pani 
Sekretarz powiedziała, że każdego roku Rada Gminy uchwala roczny program współpracy z 
organizacjami pozarządowymi. Projekt uchwały na 2010r. ustala priorytetowe obszary 
współpracy obejmujące zadania w zakresie  upowszechniania kultury fizycznej i sportu, 
nauki, edukacji, oświaty i wychowania, jak również działania na rzecz osób 
niepełnosprawnych. Projekt uchwały ustala także cele programu, zasady współpracy, formy 
współpracy, jak również ustalenia wykonawcze i postanowienia końcowe.  
Ponieważ radni nie mieli pytań Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie projektu 
Uchwały nr XXXIX/265/2009 
Głosowało: 13 radnych   
Za: 13 
Przeciw: 0 
Wstrzymało się: 0 
Uchwała nr XXXIX/265/2009 została podjęta. 
 
Ad. 8 
W dalszej kolejności Pani Sekretarz omówiła  projekt Uchwały nr XXXIX/266/2009, 
dotyczący uchylenia uchwały w sprawie określenia zasad finansowania sołectw na terenie 
gminy Kleszczewo. 
Pani Sekretarz powiedziała, że w związku  z uchwaleniem  ustawy o funduszu sołeckim oraz 
podjęciem na jej podstawy uchwały o utworzeniu tego funduszu  na terenie gminy zachodzi 
konieczność uchylenia Uchwały  Rady Gminy Kleszczewo w sprawie określenia zasad 
finansowania sołectw na terenie Gminy Kleszczewo, która regulowała te kwestie dotychczas.  
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Ponieważ radni nie mieli pytań, Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad projektem 
w/w uchwały. 
Głosowało: 13 radnych 
Za: 13 
Przeciw: 0 
Wstrzymało się: 0 
 
Ad. 9 
Następnie Pani Przewodnicząca odczytała plany pracy Komisji Finansowo-Gospodarczej, 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Kultury i Oświaty, które zostały 
wcześniej opracowane przez radnych z poszczególnych komisji (plany pracy trzech komisji w 
załączeniu), przedstawiła  także  propozycję  tematów  sesyjnych  na kolejne  półrocze: 
W  toku  dyskusji  ustalono  następujący  plan pracy Rady Gminy na I półrocze 2010 roku: 

 
styczeń 

 
Uchwalenie budżetu gminy na 2010r. 

 
luty 

 
Promocja, turystyka Gminy 

 
marzec 

 
Wykonanie budżetu gminy za 2009r. 

 
kwiecień 

 
 Bezpieczeństwo publiczne na terenie 
gminy 

 
maj 
 

 
Działalność Agencji Restrukturyzacji i 
Modernizacji Rolnictwa 

 
czerwiec 

 
Działalność GOKiS: Sport, Kultura, Orliki, 
Akcji Lato 

 
Ponieważ radni nie mieli więcej uwag Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie uchwały 
nr XXXIX/267/2009 w sprawie planu pracy Rady Gminy na I półrocze 2010r. 
Głosowało: 13 radnych 
Za: 13 
Przeciw: 0 
Wstrzymało się: 0 
Uchwała nr XXXIX/267/2009 została podjęta (dokumenty w załączeniu) 
 
Ad. 10 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr XXXIX/268/2009 w sprawie: zmiany uchwały 
w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Kleszczewo dla przedszkoli 
niepublicznych oraz przedszkoli i szkół publicznych, prowadzonych przez organ inny niż 
jednostka samorządu terytorialnego. Temat był omówiony na posiedzeniu wspólnym komisji. 
Pani Skarbnik powiedziała, że zmienił się zapis ustawowy, w którym wcześniej nie było 
określonego zakresu kontroli prawidłowości wykorzystania dotacji. W §7 ust.1 została 
dokonana zmiana zapisu omawianej uchwały, mówiąca że organ prowadzący 
szkołę/przedszkole sporządza roczne rozliczenie wykorzystania dotacji, ujęte w zbiorczym 
zestawieniu, obejmującym informacje o faktycznej liczbie dzieci/uczniów uczęszczających do 
szkoły/przedszkola oraz o kwocie otrzymanej dotacji, z wyszczególnieniem kwoty na 
poszczególne rodzaje wydatków. Wzór rozliczenia stanowi załącznik nr 1 do niniejszej 
uchwały”.  Natomiast § 8 ust.1 otrzymuje brzmienie: „Upoważnieni pracownicy Urzędu 
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Gminy w Kleszczewie mogą dokonywać kontroli pod względem prawidłowości 
wykorzystania i rozliczania dotacji oraz zgodności ze stanem faktycznym liczby dzieci 
wykazanych w informacjach, o których mowa w §6, na podstawie dokumentacji, stanowiącej 
podstawę sporządzania tych danych.” 
 
Ponieważ radni nie mieli pytań, Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 
Głosowało: 13 radnych 
Za: 13 
Przeciw: 0 
Wstrzymało się: 0 
Uchwała nr XXXIX/ 268/2009 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11  
W dalszej kolejności Pani Skarbnik omówiła Uchwałę nr XXXIX/269/2009 w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na 2009. Temat był szczegółowo omówiony na posiedzeniu 
wspólnym komisji. 
Następnie Pani Skarbnik przedstawiła pozycje, które nie były omawiane na komisjach Rady 
Gminy. Pani Skarbnik powiedziała, że 18 grudnia 2009 roku do Urzędu wpłynęło pismo od 
Wojewody Wielkopolskiego odnośnie dotacji na wypłatę na zwrot podatku akcyzowego 
zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej na kwotę 
68 327 złotych. Z tego tytułu dochody i wydatki zwiększają się o tą kwotę. Kwota ta widnieje 
po stronie dochodów w dziale 010, Rolnictwo i łowiectwo. Załącznik o dochodach w innych 
pozycjach się nie zmienia. W załączniku nr 1a wpisane są zadania zlecone, które po stronie 
dochodów zwiększają się o 68 327 złotych, natomiast w załączniku nr 2 ta sama kwota dotacji 
wpisana jest po stronie wydatków (dział 010 Rolnictwo i Łowiectwo). Dalsze zmiany dotyczą 
przesunięcia kwoty w dziale 710, paragraf 4300 do paragrafu 4610. Następne zmiany dotyczą 
przesunięć między paragrafami. Pani Skarbnik powiedziała, że GOKiS wnioskował o 
przesunięcie dotacji z biblioteki na działalność kulturalną, ponieważ w GOKiS-ie brakuje 
środków na opłacenie energii. Tak więc po stronie dochodów i po stronie wydatków plan 
zmniejsza się o kwotę 1 113 773 złotych. W załączniku 2a przesunięta jest dotacja z biblioteki 
do instytucji kultury. Zmiana w planie wydatków majątkowych w stosunku do omawianego 
projektu na Komisjach Rady Gminy tj. zagospodarowanie terenu przy placach zabaw. W 
załączniku 2c została wpisana kwota – w dziale 3, działalność usługowa: remont - 
modernizacja świetlicy w Markowicach w nakładach ogółem 34 371 zł . W dziale 4 – obiekty 
sportowe:  na budowę placów zabaw - widnieje kwota 295 358 zł. – są to środki z Unii 
Europejskiej, ponieważ GOKiS podpisał umowę o dofinansowanie. Załącznik 2e jest nowym 
załącznikiem i dotyczy wydatków związanych z realizacją zadań z zakresu administracji 
rządowej, załączniki 3 i 4 są bez zmian.  
Radna Sznajder zwróciła uwagę, aby w sprawie zmian budżetowych informować radnych 7 
dni przed sesją, np. w formie mailowej, ponieważ obecnie nie jest w stanie merytorycznie 
odnieść się do sprawy. Pani Przewodnicząca zwróciła uwagę, iż Pani Skarbnik przekazała 
informację, że w związku  z  końcem  roku  kalendarzowego, w międzyczasie mogą pojawić 
się dodatkowe zmiany do uchwały budżetowej, oraz że radni wyrazili na to zgodę na 
posiedzeniu wspólnym komisji. 
Pani Skarbnik dodała, że radni nie muszą dzisiaj wyrazić tej zgody na wprowadzone 
poprawki oraz poprosiła o ostateczne podjęcie decyzji przez Radę Gminy. Pani 
Przewodnicząca zarządziła, aby poprzez głosowanie radni zajęli stanowisko w sprawie 
wprowadzenia  nowych zmian budżetowych. 
Głosowało: 14 radnych 
Za: 11 
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Przeciw: 3 
Wstrzymało się: 0  
Propozycja wprowadzenia poprawek do projektu uchwały została przyjęta większością 
głosów. 
Następnie Pani Przewodnicząca zaznaczyła, że projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetowych był szczegółowo omawiany na posiedzeniu wspólnym komisji, a nowe zmiany  
zostały przegłosowane, w związku z tym poddała pod głosowanie łączną wersję projektu   
Głosowało: 14 radnych 
Za: 11 
Przeciw: 0 
Wstrzymało się: 3 
Uchwała nr XXXIX/269/2009 została podjęta. 
 
Ad .12 
Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały nr XXXIX/270/2009 w sprawie wydatków budżetu 
gminy, które nie wygasają z upływem 2009r. Projekt uchwały Rady Gminy był szczegółowo 
przedstawiony na posiedzeniu komisji wspólnej. Pani Skarbnik powiedziała, że w schemacie 
zagospodarowania terenu, budowa parkingu i chodników przy kompleksie sportowym „Orlik” 
i ZS w Kleszczewie - uznana jest kwota w wysokości 360 010 zł. Dopisane zadanie dotyczy 
wydatków nie wygasających. Załącznik nr 2 dotyczy podziału na wydatki majątkowe i 
wydatki bieżące. Pani Przewodnicząca otwarła  dyskusję, Radna Sznajder zapytała, odnosząc 
się do działu 600, dotyczącego wykończenia obiektu „Orlik”, czy inwestycja dotyczy tylko 
obiektu w Kleszczewie. Pani Skarbnik odpowiedziała twierdząco. Radna  Sznajder zapytała, 
czy inwestycja w Tulcach jest już zakończona. Pani Skarbnik odpowiedziała, że jest 
zakończona, oraz że inwestycja ta jest usunięta z wydatków nie wygasających. Radna 
Sznajder zapytała, czy ten wydatek został, uwzględniony przy zaciąganiu kredytu. Pani 
Skarbnik odpowiedziała twierdząco. 
Ponieważ radni nie mieli więcej pytań, Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie.  
Głosowało:14 radnych 
Za: 13 
Przeciw: 0 
Wstrzymało się: 1 
 
Ad. 13 
 
Pani Przewodnicząca Lesińska poinformowała, że 03 grudnia odbyło się posiedzenie wspólne 
komisji Rady Gminy na którym omawiano sprawy bieżące dotyczące projektu budżetu na 
2010 rok. Natomiast 11 grudnia 2009 odbyło się posiedzenie wspólne komisji Rady Gminy, 
na którym omawiano sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
 
Ad. 14 
 
Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. I tak: 
- 27 listopada miało miejsce spotkanie Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w 
kwestii kształtu węzła na autostradzie A-2. Wójt zasygnalizował, że powstało kilka koncepcji, 
jak ma wyglądać przyszły węzeł. Wszystkie koncepcje zawierały możliwość przejazdu z 
drogi ekspresowej S-5 i węzła Kleszczewo na autostradzie do drogi S-11 (tj. do Kórnika). 
Niestety, ostateczna wersja, jaka została zaproponowana przez ministerstwo, nie daje 
gwarancji, że taki projekt może w przyszłości powstać.  Wójt powiedział, że wersja ta  
zostanie zaopiniowana negatywnie przez Gminę. 
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- 30 listopada zostało przygotowane sprawozdanie z realizacji gminnego programu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2010r. przez  Gminną Komisję 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, które zostało przedstawione na sesji. 
- 06 grudnia odebranie w Warszawie certyfikatu Gmina Fair Play oraz Wyróżnienia 
Honorowego w kategorii gmin wiejskich. 
-  07 grudnia miało miejsce spotkanie w Warszawie z Wiceministrem Ministerstwa 
Infrastruktury Radosławem Stępniem w sprawie węzła A-2. 
- 15 grudnia podczas spotkania została podsumowana działalność klubu sportowego 
„Clescevia” za 2009 rok. 
- 21 grudnia odbyło się posiedzenie Rady Projektowej Stowarzyszenia „Światowid” w 
sprawie rozpatrzenia odwołań zgłoszonych do listy rankingowej dotyczących dotacji do 
„małych projektów” w ramach PROW. 
Inwestycje i remonty:  
- Zakończenie budowy kompleksów sportowych w Kleszczewie i w Tulcach realizowanych w 
ramach programu Moje Boisko „Orlik 2012” . Zgłoszono uwagi do wykonania części 
podbudowy w Kleszczewie. 
- Zagospodarowanie terenu pomiędzy ZS i Orlikiem w Kleszczewie. Została wykonana 
większa część prac. Do wykonania pozostaje: parking, oświetlenie terenu, dokończenie 
ogrodzenia. 
- Zagospodarowanie otoczenia ZS i „Orlika” w Tulcach: dokończenie niwelacji terenu i 
wykonanie boiska  oraz budowy ogrodzenia. 
-  Przygotowanie  terenu do budowy  10 placów zabaw 
- Przebudowa wejść do przychodni i apteki w Nagradowicach – montaż balustrad, do 
dokończenia układanie kostki brukowej na dojściach. 
- remont świetlicy w Markowicach – zamontowano nowe okna 
- budowa kanalizacji na terenie gminy – unieważniony przetarg, ogłoszony nowy przetarg z 
terminem składania ofert do 11 stycznia 2010. 
- Zakupiony agregat do stacji wodociągowej w Krerowie. 
Na koniec Wójt poinformował, że 5 stycznia 2010 odbędzie się spotkanie animatorów kultury 
oraz jasełka w wykonaniu gimnazjalistów z Tulec. 
 
 
 
 
Ad. 15 
Radni nie złożyli interpelacji 
 
Ad. 16 
 
Sołtys Gowarzewa zapytał o dalsze perspektywy działalności przedszkola w Gowarzewie od 
kwietnia 2010. Wójt odpowiedział, że w budżecie gminy jest uwzględnione finansowanie 
tego przedszkola oraz, że planuje się by przedszkole pozostało, tym bardziej, że poniesiono 
już  koszty związane z tym obiektem.  
Pani Przewodnicząca skierowała pytanie do Radnego Powiatowego, pana Krzysztofa  Krauze, 
w temacie protestów mieszkańców przeciw  lokalizacji  spalarni śmieci i o szanse jej 
realizacji w Koziegłowach. 
Radny Krauze odpowiedział, że ta lokalizacja nie budzi wielkiego entuzjazmu wśród 
tamtejszych mieszkańców. Planuje się budowę 11 spalarni w całym kraju, które będą 
finansowane z funduszy unijnych. Docelowo tego typu obiektów potrzeba więcej, jednak 
kolejne będą finansowane ze środków własnych. Pan Krauze podkreślił że najlepszym 
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sposobem utylizacji śmieci jest ich spalanie, ponieważ daje to dodatkowe źródło energii oraz 
jest tańsze od mechaniczno-biologicznego przetwarzania i bezpieczniejsze dla środowiska 
naturalnego. 
Pani Przewodnicząca zapytała o rozwiązania inwestycyjne, komunikacyjne (drogi) do 
spalarni, ponieważ ten temat również budzi kontrowersje. 
Radny Krauze powiedział, że władze miasta Poznań zdeklarowały sfinansowanie układu 
komunikacyjnego z budżetu miasta, pod warunkiem, że spalarnia śmieci będzie w 
zaplanowanym miejscu (Koziegłowy). Alternatywnym rozwiązaniem jest lokalizacja spalarni 
w Szczepankowie, jednak brak rury cieplikowej w tym miejscu uniemożliwia odprowadzenie 
wyprodukowanej energii cieplnej. 
 
Ad.17 
 
Pani Przewodnicząca zakończyła obrady o godz. 17.35  
 
 
Protokołowała:           Za zgodność z przebiegiem obrad 
Małgorzata Smytry                  Przewodnicząca Rady Gminy 
      
            Ewa Lesińska  
 
 
 

 


